
Euskadiko BankuPublikoakez duela

aurrera egingo adierazi du PSE-EEk

.EKONOMIA.

Kutxa koefizienteak «ezin dira deszentralizatu» sozialisten ustez

Sozialisten aurkako

botoaz Gasteizko

Gobernu Kontseiluak

herenegun onartu zuen

Euskadiko Banku

Publikoaren lege proiektua
«bideraezina» déla iritzi dio
PSE-EE alderdiak. Beren

esanetan iegearen arabera

kutxa koefizienteak «ezin

dirá deszentralizatu» eta

Espainiako Bankuak

gestionatu behar ditu.

M. ARREGI / BILBO

José Luis Marcos Merino

PSE-EE alderdiko idazkarior-

deak, Jon Larrinaga arazo ekono-

mikoetarako idazkari politikoak
eta Roberto San Ildefonso Ara-

bako Hazienda diputatu sozia-

listak jeltzaleen banku publiko-
rako proiektua eta inbertsiorako

eragingarri fiskalak salatu zituz-

ten atzo Bilbon.

Marcos Merinok azpimarratu
zuenez, PSE-EE euskal banku

publikoa eratzearen aldekoa da

«baina betiere ditugun ahalme-

netan oinarrituta». Ildo honeta-

tik, Euskal Autonomi Elkarteko

kutxeketa mailegu kooperatibek
Espainiako Bankuan jarriak di-

hrzten kutxa koefizienteak ezin

dituela legez euskal erakundeak

bereganatu adierazi zuen. «Es-

tatuko legeakez dukoefizienteen

deszentralizaziorik onartzen, eta

apustu, koefizienteak Madrilen

utziz.

Larrinagaren esanetan banku

publikoa ez da «gure ekonomia-

ren egoera hobetuko duen mira-

ría». Ekonomia sailburu ohiak

adierazi zuenez, bankuak zen-

tzua dauka «sektore publikoa
arrazionalizatu eta finantzaketa

mekanismo merkeagoak lortze-

ko» bidean bakarrik.

Euskadiko Banku Publikoaren

proiektu onartu berria ez déla

aurrera aterako uste du Larrina-

gak. «Aurrera egingo duen

Jon Larrinaga, Marcos Merino eta Roberto San Ildefonso buruzagi sozialistak. XOUSE SIMAL

berdin gertatzen da Europako
Komunitateko banku legediare-
kin». Euskadiko Banku Publi-

koak ezin duela konpetentzia ba-

naketa aldatu gaineratu zuen so-

zialisten idazkariordeak.

Merinok «kezkagarritzat» jo
zuen banku proiektua hautes-

kunde aurretik atera izana eta

Gasteizko gobemukideen kon-

trako iritziaz onartzen den lehen

proiektua déla gogoratu zuen.

Sozialistek «banku kaudi-

mendun, errentagarri eta kome-

nigarri baten alde» egiten dute

Legebiltzarrean EAJ eta PSOE-EE

ados jarlitezkeela irítzi dioArdanzak
BILBO

José Antonio Ardanza lehen-

dakariak posible ikusten du EAJ

eta PSE-EE alderdiek Euskadiko

Banku Publikoaren inguruan
akordioren bat lortzea, lege
Proiektua Eusko Légebiltzarrak
eztabaidatzen duenean.

Sozialistek herenegun proiek-
tuaren aurka bozkatzeari ez zion

garrantzi handirik eman Ardan-

2ak. «Eusko Legebiltzarrean
denbora izango dugu eta nik uste

dut borondaterik badagoela akor-

dioa lortzeko» adierazi zuen atzo

Bilbon.
Eusko Jaurlaritzako bi alder-

dien arteko harremanetarako

arazo honek ekar litzakeen era-

gozpenez galdetu ziotenean, Ar-

danzak hauxe erantzun zuen:

«Tentsiorik ez izateko modu ba-

karra bata bestearen nahietara

«hakurtzea da eta gobematzeko
sistema ez da hori, gauzak elka-

Tekin egitea baizik».

Proiektu honetan urte t’erdi

lan egin ostean, alderdi biek no-

labaiteko akordioa hartu dutela

zehaztu zuen lehendakariak, bai-

na «zenbait puntu jakinetan ez da

akordiorik lortzerik izan, batez

ere erakunde honen baimenari

eta kutxa koefizienteei dagokie-
nez».

«Hortik aurrera, kontua ez da

eztabaidatzen jarraitzea: A mo-

tako edo B motako bankua da. Bi

ereduz hitz egiten dugu. Kontua

da urrats hori emango dugun edo

ez eta ñire erantzukizuna urrats

hori ematea zen eta hórrela egin
dut» azpimarratu zuen.

EAEko ekonomia suspertzeko
helburuz gizarte ituna sinatzeko

negoziazioak berriz ere zabal-

tzeko sindikatu batek azkenotan

egindako deia déla eta, Ardanzak

gogoratu zuen aurreko saioak

zergatik egin zuen porrot: «Sin-

dikatu batzuk ez zeuden prest
inolako akordio orokorrik har-

tzeko eta egoera hori ez da aldatu.

Beraz, dei horiek hitzak baino ez

dira, inolako erantzun zehatzik ez

daukatenak». José Antonio Ar-

danza lehendakaria Bilboko Al-

de Zaharrean egon zen atzo bisi-

tan, Josu Ortuondo Bilboko alka-

tearekin batera, bertako merka-

tariekgonbidatuta. Ardanza mer-

katari hauen ordezkariekin izan

zen sektoreko arazoez hitz egi-
ten.

proiektua sozialistona izango da,
bestea ez baita posible».

ERAGINGARRIEZ Sozialisten
HITZ EGIN ustez «ez da
BEHARRA bjdezkoa»

Eusko Jaurlaritzak eta diputa-
zioek onartutak'o inbertsioak

bultzatzeko eragingarri fiskalez

ez hitz egitea Brusselak hauen

aurkako iritzia azaldu ondoren.

Ildo honetatik gaiaz «egun ar-

giz» hitz egiteko deia egin dio

PSE-EEk EAJ alderdiari. Era-

kundeen arteko akordioan jaso-
tzen diren inbertsioa bultzatzeko

neurri gehienekin ados daude

sozialistak, baina Europako Ko-

munitateak bezala ez dute onar-

tzen zerga oporrik eta hala eraku-

tsi dute EAEko hiru Batzar Na-

gusietan. San Ildefonsok azaldu

zuenez, Ibar Ezkerra, Donostial-

dea eta Aiara-rako Brusselatik

‘enpresa eskualde’ izendapena
lortzea proposatu dute Batzarre-

tan, modu honetan zerga aban-

tailak izateko. Gainera, enpresa

berrientzako zerga oporren ka-

suan «urteetan zehar lanean ari

direnak baztertuko ez dituen al-

ternatiba» aurkeztu dute.

Osteguna, Ikfl
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PP: «Ez du EAEko

ekonomia

hobetuko»

DONOSTIA

Gregorio Ordoñez EAEko

PP alderdiko eledunak ez du

uste Gasteizko Gobemuak

onetsitako Euskadiko Banku

Publikoak Autonomi Elkar-

teko ekonomi arazoak kon-

pontzen lagunduko duenik.

Ordoñezek ez du ulertzen

«entitate hau eratzeko gogoa
EAEko gordailuak gestiona-
tzeko helburu soilarekin, gaur

egungo joera Europako Ban-

ku Publikoa eratzea denean».

PPren ustez, garrantzi-
tsuena sektore pribatuari la-

guntzeko politikak diraeta ez

norkdauzkan aurrezkikutxen

gordailu hauek. Horregatik,
«Eusko Jaurlaritzaren ahale-

ginak langabezia gutxitzera
eta enpresak konkurrenteak

egitera bideratu beharko li-

rateke, eta ez ezertan lagun-
tzen ez duten tentsioak sor-

tzera».

UA: «EAJren beste

gaiztakeria bat»

GASTEIZ

Pablo Mosquera Unidad

Alavesa alderdiko idazkari

nagusiak atzo adierazi zue-

nez, bere alderdiak ezetz

esango dio Eusko Legebil-
tzarrean Euskadiko Banku

Publikoa eratzeko proiektua-
ri, eta berau «PSE-EEk amore

eman duen EAJren beste

gaiztakeria bat» déla gehitu
zuen.

Eusko Jaurlaritzak here-

negun onetsitako proiektuak
«estatalismo hutsa egitea»
ekarri du eta «gainontzeko
elkarte autonomoei kalte egi-
ten die, Estatuaren «antola-

kuntza hausteko helburuz»

eta «euskaldunok inor baino

harroputzagoak garela esate-

ko».

UAko idazkari nagusiak
azpimarratu zuenez, José

Luis Larrea Hazienda sail-

buruak aurkeztutako «euskal

bankutxo honen helburuak»,
hala ñola, inbertsioa sustatu

eta ekonomi fluxuak hobe-

tzea, «txoriak eta loreak di-

ra».

XII. SAGARDO EGUNA
USURBILEN

□ Erakusketa Bilduma Pedagogikoa
larunbat arratsalde eta igandez.

□ 45 sagardo dastagai.
□ Herri giroa egun osoaz. ZATOZTE !!.


